
Satslära
för åk 6

subjekt

sats
adverbi

al

Den som
gör

något.

det som
någon

gör

predikat

adverbi
al

objekt

-

Var?
När?
Hur?



Astronauten jobbar.



Vem gör något?
astronauten



Vad gör någon?

jobbar






Vem hoppar? Vem tränar?

Vem äter?

Vem gräver?

Vem flyger?

Vem springer?



Marsmänniskan ___________.



Solen _________.



Planeterna __________.



Mormor ___________.



Lejonet ___________.



Läraren __________.









Vad gör de?



Analysera satserna:

Kalle cyklade.
s:
p:

Han föll.
s:
p:

Ida ska baka.
s:
p:

Hon är glad.
s:
p:



OBJEKTOBJEKT
Ida bakar.

Vad bakar Ida?



Ida bakar en äppelpaj.



Äppelpaj är objektet
för Idas handling.










Emil jagar katten.
Vad jagarEmil?
objekt:

Katten jagar Emil.
Vem jagar nu vem?

Alfred kontrollerar luften.
Vad kontrollerar Alfred?
objekt:

Lina städar rymdstationen.
Vad städarLina?
objekt:






Adverbial

tidsadverbial
idag, ofta, då, tidigt, år 2023,
förra veckan, nu

platsadverbial

här, där, ute, hemma, härifrån,
uppe, i rymden, bakom månen 

VAR?
VAR?
VAR?

NÄR?
NÄR?
NÄR?

sättsadverbial

bra, snabbt, snett, hårt,
allvarligt, annorlunda

HUR?
HUR?
HUR?



Analysera satserna:

Juri Gagarin reste i rymden år 1961.
s:
p:
platsadv:
tidsadv:

Neil Armstrong steg på månens yta åtta
år senare.
s:
p:
platsadv:
tidsadv:



SatsadverbialSatsadverbial

Vanliga satsadverbial är
INTE

KANSKE
FAKTISKT






Huvudsats

En huvudsats är kan stå ensam och den
bildar då en mening.
     Eleverna virkar på tvåan.

Två huvudsatser är också en mening.
Huvudsatser kombineras med så, för,
men, utan, och, eller.
     Eleverna virkar på tvåan och stickar
     på trean.

Ganska ofta inleds huvudsatsen med ett
subjekt. Subjektet efterföljs av ett
predikat.



subjekt predikat objekt

Zlatan spelar fotboll.

6C övar ordföljd.

RAK  ORDFÖLJD  betyder att 
subjektet är först och 

predikatet på andra plats 
(predikatet är alltid på andra plats!)








Huvudsats



tid, plats
bisats

predikat subjekt objekt

I Malmö spelar Zlatan fotboll.

Varje dag spelar Zlatan fotboll.

Eftersom
Zlatan är
proffs,

spelar han fotboll.

I OMVÄND ORDFÖLJD  är
subjektet inte först. 

Meningen kan då börja med plats,
tid eller bisats. Predikatet är alltid

på andra plats!



Huvudsats


